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Nicusor Dan: Nu cerem bani de la Guvern pentru preluarea ELCEN, ci sa ne

extinda limita de îndatorare

Primarul general al Capitalei, Nicusor Dan, a admis luni ca Municipalitatea nu are în prezent bani pentru

preluarea ELCEN de catre Termoenergetica, dar a mentionat ca Primaria doreste sa îi fie extinsa limita de

îndatorare, pentru a putea achita prima transa.

 

Precizarile au fost facute în contextul în care miercuri Consiliul General al Capitalei urmeaza sa dezbata un proiect

de hotarâre privind aprobarea actiunilor necesare în vederea realizarii sistemului de alimentare centralizata cu

energie termica (SACET) prin transferul de activitate de la ELCEN S.A. la Compania Municipala

Termoenergetica Bucuresti S.A.

 

"Nu exista banii acestia acum si nu vor exista daca Guvernul nu ne ajuta. Nu cerem bani de la Guvern. Cerem

numai sa ne extinda limita de îndatorare, pentru ca Bucurestiul, spre deosebire de capitalele europene, este un oras

foarte-foarte putin îndatorat. Deci, banii acestia nu exista acum. Speram ca guvernul sa înteleaga problema si sa ne

ajute ca sa avem niste bani cu care sa platim prima transa", a aratat Nicusor Dan, într-o declaratie acordata presei.

 

Primarul general a mentionat ca hotarârea privind preluarea ELCEN a fost introdusa pe ordinea de zi a urmatoarei

sedinte a CGMB, deoarece de aceasta hotarâre "depinde verificarea pe care urmeaza sa o faca" Consiliul

Concurentei.

 

"Imediat cei noi dam hotarârea în Consiliul General, întreg dosarul se poate duce la Consiliul Concurentei, care

trebuie sa se pronunte daca e concurential sau neconcurential ca ELCEN sa fuzioneze cu Termoenergetica si în

felul acesta putem sa speram ca încheiem tot procesul pâna la 31 decembrie. Daca nu încheiem procesul pâna la 31

decembrie, nu vom putea sa facem nimic în acele prime luni din 2022, pâna când bugetul local este aprobat. Ceea

ce înseamna ca bugetul national trebuie sa fie aprobat, trebuie sa facem noi evaluarea, trebuie sa facem dezbaterea

publica", a spus Nicusor Dan.

 

Primarul general a mentionat ca pretul de achizitie pentru ELCEN a fost evaluat la 1,075 miliarde lei.

 

"Nu se pune problema sa platim toti banii acestia deodata, ci sa platim o prima transa, undeva la 200-300 de

milioane", a precizat el.

 

Întrebat daca în aceasta iarna pretul gigacaloriei va creste, edilul general a declarat ca raspunsul depinde o

multitudine de factori si ca discutia este în curs.

 

"Urmeaza sa vedem. Este un întreg ciclu: gazul care vine la Romgaz, negocierea între Romgaz si ELCEN, pretul

gigacaloriei pe care urmeaza sa îl fixeze ANRE si o eventuala hotarâre de guvern pentru consumatorii vulnerabili.

Deci toate astea sunt discutii pe care urmeaza sa le avem", a afirmat Nicusor Dan.

 

Potrivit proiectului care figureaza pe ordinea de zi a sedintei de miercuri a CGMB, se aproba transferul ELCEN

catre Compania Municipala Termoenergetica Bucuresti SA. Totodata, Termoenergetica este mandatata sa faca

demersurile necesare în vederea ducerii la îndeplinire a acestui obiectiv. 
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